
Назарій Поліщук:

«Устя — на межі 
зникнення»

Відомий у Рівному політик та громадський діяч Назарій Поліщук у травні обі
йняв посаду начальника регіонального офісу водних ресурсів Волинської області. 
У його обов’язки входить вирішення усіх нагальних проблем, пов’язаних із забез
печенням водою і водним балансом в регіоні. В тому числі нагляд за чистотою та 
рівнем поверхневих та підземних вод. Ми поцікавилися у п.Поліщука, як експерта 
в цій галузі, яким чином можна вирішити проблеми рівненських водойм та яким 
досвідом може поділитися сусідня область.

ми, завдання якої утримува- з річки Устя. Чи буде це Як на мене, каналізування — 
ти поверхневий відтік води мати ефект? першочергове завдання за-
зі Світязя. — Хіба тимчасовий, тому раз для місцевої влади. Шко-

— Чи загрожує подібна що річка Устя — на межі да, що про Устю згадують
ситуація рівненським во- зникнення через глобальне тільки перед виборами, 
доймам? забруднення каналізацій- — Тож прогнози щодо

— Так, адже рівень води в ними стоками і забудову. Усті невтішні?
річках та природних водо- Водоочисні споруди Кваси- — Справа в тому, що в Рів- 
ймах на 75% залежить від лова в незадовільному стані, ному навіть немає міського 
інтенсивності атмосферних Очищення дна Басового управління екології, тому й 
опадів, а лише 25% припа- Кута, з якого живиться річка, нікому займатися захистом 
дає на підземне живлення, лише уповільнить процес, природи. І тому перш за все 
Оскільки навколо туристич- Для того, щоб повноцінно страждають водойми. Та- 
них водойм розвивається очистити водойми, потрібно кож для порівняння можна 
приватний сектор, який ко- насамперед каналізувати по- зазначити, що, наприклад, 
ристується підземними во- вністю район Басового Кута, в Луцьку регулярно моніто- 
дами, то рівень наповнення За аналогією, як це робиться рять якість води за 29 показ- 
озер від того зменшується, в районі Шацьких озер. За никами, а в Рівному, на жаль, 
Таку ситуацію маємо, на- кошти Світового банку, який така робота не проводиться, 
приклад, біля верхів’я річки виділив 300 мільйонів гри- тому ми не можемо дослідити 
Устя, що в районі Квасилова. вень, увесь приватний сек- динаміку погіршення стану 
За рахунок навколишніх бо- тор по периметру водойми головної водної артерії міє
літ озеро мало власну систе- зараз каналізується. Якщо та — р.Устя. Проте всі озвуче- 
му забору та очищення води, забезпечити каналізацією ні проблеми можна вирішити 
яка була порушена через увесь той район і тоді очис- кваліфіковано із залученням 
забудову того району. тити земснарядом дно від працівників галузі водного

— У цьому році, до сло- того, що там накопичувалося господарства. Користуючись 
ва, міська влада активно роками, ефект справді буде, нагодою, вітаю їх з професій- 
взялася за очищення Ба- Це ж стосується і Квасилова, ним святом.
сового Кута, починаючи який об’єднується з Рівним. Дарина г у з е н к о в а .

— Пане Назарію, чому 
вирішили обійняти по
саду саме у Волинській 
області?

— Там з’явилася відпо
відна вакансія, тож вирішив 
спробувати свої сили. Тим 
більше маю відповідну вищу 
освіту, здобуту в Національ
ному університеті водного 
господарства та природо
користування, де і працював 
протягом кількох років на 
кафедрі гідромеліорації. Я 
пройшов відбір, а це шість 
співбесід, і в травні обійняв 
посаду.

— З якими нагальними 
проблемами стикнулися 
в області?

— На балансі регіональ
ного офісу водних ресурсів 
перебуває 18 тис. км від
критих водних мереж, а це 
половина довжини екватора. 
Якщо говорити про гідротех
нічні споруди, то їх 15 тисяч. 
Є серед них великі, як-от 
шлюзи-регулятори на річці 
Прип’ять. їх там 15. На разі

ми проводимо ремонт одно
го з них, вкрай важливого 
для регіону. Він буде регу
лювати водний стік на 1400 
га земель, з яких близько 
1000 га — вогненебезпечні 
торфовища.

Подібні споруди мають 
бути приведені до нор
мального технічного ста
ну насамперед. Адже їхню 
роль важко переоцінити, 
особливо у Волинській та 
Рівненській областях, де 
знаходяться найбільші в 
Україні за площею торфо
вища. У період маловоддя, 
а таких періодів буде все 
більше, оскільки середньо
добова температура повітря 
зросла на 2 градуси, шлюзи 
тримають врду, що важливо 
для пожежної безпеки та 
сільського господарства й 
рівня грунтових вод.

— Як щодо озера Світязь, 
яке катастрофічно міліє? 
Чи зможуть рівняни їзди
ти туди на відпочинок?

— Так, справді, рівень

води в цьому озері впав на 
40 см. Це озеро карстового 
походження, що має піщані 
мілкі береги. Падіння рів
ня води призвело до того, 
що оголилося дно озера 
по периметру на сотні ме
трів. Вода убуває насампе
ред тому, що 2020 рік був 
єдиним роком за останнє 
століття, коли не було вес
няного водопілля, тобто 
танення снігу. Якщо додати 
до цього посушливу весну, 
коли випало тільки 18% 
опадів від загальної норми, 
а також інтенсивне випаро
вування та використання 
підземних вод сільським 
господарством і приватним 
сектором, то отримуємо саме 
таку ситуацію.

Проте ми вже вдалися 
до термінових заходів, які 
мають на меті збереження 
наявного рівня у водоймі. 
Виготовляється проектно- 
кошторисна документація 
капітального ремонту Копа- 
ївської меліоративної систе-


